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Inspraak ten behoeve van de behandeling in Provinciale Staten van het 

Investeringsprogramma Limburgse Land- en Tuinbouw Loont 2 (2016-2019) 

op 13 mei 2016. 

Door Leon Faassen, voorzitter LLTB. 

 

Geachte leden van Provinciale Staten, geachte leden van Gedeputeerde Staten. 

 

Mijn naam is Léon Faassen, ik ben voorzitter van de LLTB en wij hebben thuis 

een boomkwekerij. Ik wil graag uw aandacht vragen voor de behandeling  van 

het Investeringsprogramma Limburgse Land- en tuinbouw Loont 2.  

 

Laat ik beginnen met de Provincie een compliment te maken. Niet alleen voor 

deze nota, maar vooral voor de open en prettige wijze waarop we over zaken 

kunnen communiceren en discussiëren. De gedeputeerde Landbouw, Patrick 

van der Broeck, en de LLTB zijn het lang niet altijd eens. Maar de contacten zijn 

goed en van beide kanten is er de wil om tot oplossingen te komen. Een 

prettige wijze van samenwerking die ons allebei vooruit helpt. Een aanpak ook 

die helpt om in moeilijke dossiers, zoals bijvoorbeeld de spanning tussen 

omgeving en intensieve veehouderij, samen met alle partners grote stappen te 

zetten. Ik prijs me gelukkig met deze Limburgse aanpak. Heel anders dan in 

onze buurprovincie, waar je ziet dat standpunten alleen verharden. Doordat 

bedrijven klem worden gezet wordt innovatie geremd en economisch 

perspectief dat nodig is om duurzame maatregelen te treffen is er niet meer. 

Het gevolg is dat daar de resultaten te veel achter blijven.  

 

Terug naar het voorliggende investeringsprogramma. Degenen van u die de 

sector een beetje volgen weten dat het voor veel boeren en tuinders een 

moeilijk tijd is. Er zijn steeds meer eisen op het gebied van hygiëne, 

voedselveiligheid, dierwelzijn en milieu. Begrijpelijk, maar de opbrengsten voor 

de agrariër blijven daarbij helaas vaak achter. De voorgestelde aanpak uit de 

nota Limburgse Land- en Tuinbouw Loont  spreekt ons aan. Een aanpak die niet 

bestaat uit dwingend voorschrijven van zaken, maar die bestaat uit het 

faciliteren van duurzaam ondernemerschap, van competentie-ontwikkeling. 

Een aanpak ook die vernieuwende concepten ondersteunt. Ik beveel uw Staten 

aan die aanpak te ondersteunen. 



ALLEEN HET GESPROKEN WOORD GELDT 

 

Ook de aandacht die er in de nota is voor stoppende agrarische ondernemers 

vinden we positief. Zoals gezegd zijn er knelpunten in de agrarische sectoren en 

er zullen ondernemers moeten stoppen. Uit sociale overwegingen is aandacht 

daarvoor, ook van de overheid, van belang. 

 

We zijn dus positief over de nota. De nota daagt uit om doelen te halen, maar 

biedt ook voldoende instrumenten om te komen tot een duurzame landbouw. 

Is er dan helemaal niks meer te wensen? Toch wel. 

Allereerst vraag ik aandacht voor een brede uitrol van duurzame maatregelen. 

Er is in de nota veel aandacht voor koplopers en innovators. Terecht. Maar het 

is veel effectiever als alle agrarische ondernemers een maatregel treffen die 

haalbaar en betaalbaar is, dan als de vijf procent koplopers een heel vergaande 

maatregel treffen. Mijn pleidooi is daarom om in de financieringsinstrumenten 

voldoende aandacht en ruimte te schenken aan de uitrol van maatregelen. Laat 

ik één voorbeeld noemen. Als het gaat om beperking van de verspreiding van 

gewasbeschermingsmiddelen naar het milieu heeft het onze voorkeur om 

technieken als een wingsprayer te ondersteunen. Daarmee is 90% reductie van 

de verspreiding mogelijk. Het zoeken naar koplopers die van de laatste 10% 

nog een hap wegnemen is voor ondernemers én milieu niet kosteneffectief.  

Een tweede punt dat ik wil meegeven is om voldoende aandacht te hebben 

voor ondersteuning van ondernemersgroepen. Innovatie en vernieuwende 

marktconcepten werken pas goed als de ondernemer zelf de overtuiging heeft 

dat zijn investering maatschappelijk of economisch rendabel is. Groepen 

ondernemers die daarvoor samen met partners uit de keten en-of uit de 

maatschappij een project opzetten is dan een effectief instrument. De 

resultaten daarvan zijn vaak niet morgen zichtbaar, maar op langere termijn 

werkt dit wel het beste. Koester daarom die groepen. 

 

Tenslotte. Zoals u begrijpt beveel ik de nota van harte aan. Ik spreek de hoop 

en verwachting uit dat we als provincie en LLTB, samen met andere partners, 

veel kunnen bereiken. 

En als ik het heb over de provincie als partner dan praat ik niet alleen over 

Gedeputeerde Staten. Ik nodig ALLE fracties uit Provinciale Staten van harte uit 

om met ons te overleggen over onze agrarische wensen en dromen en uw 
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politieke wensen en dromen. Ik noemde het al. Een goede en open dialoog is 

van belang. We hoeven het niet altijd eens te zijn, maar begrip voor elkaar is 

wél nodig om samen vooruit te komen. 

Ik dank u voor uw aandacht. 
 


